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BRMG-KSiT-IX.0012.1.2013 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 29-01/2013 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dniach 30-31 stycznia 2013 roku, rozpoczęte o godz.15.30, 
w sali nr 003- Nowy Ratusz przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 
siedmiu (7), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 29 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W dalszym ciągu posiedzenia Przewodniczący Mirosław Zdanowicz poddał pod 
głosowanie przyjęcie przedstawionego poniŜej porządku posiedzenia. 
 

1. Projekt Wielkiej Lechii, spotkanie z zarządem klubu piłkarskiego.  
 Referują: Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Klubu Lechia S.A. 
 

2. Plany i rozwój Klubu w roku 2013 - GKS Gedania 1922 
Referują: Pan Władysław Barwiński – Prezes Zarządu GKS GEDANIA 1922 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
ustanowienia prawa trwałego zarządu na rzecz Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku – druk nr 776.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2013-2040. – druk nr 783. 

        Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Sportu i Turystyki 
za rok 2012. 
  

6. Plan pracy Komisji Sportu i Turystyki na rok 2013.  
 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Głosowanie: 
Komisja - porządek przyjęto i przegłosowano jednogłośnie – 5 głosami za. 

 
PUNKT  - 1 

 
Projekt Wielkiej Lechii, spotkanie z zarządem klubu piłkarskiego.  
 
Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Zarządu Lechii Gdańsk 
Dzień dobry państwu, Bartosz Sarnowski. Jestem prezesem zarządu Lechii Gdańsk 
od 8 stycznia. W zarządzie od 1 maja ubiegłego roku. Dziękuję bardzo za 
zaproszenie panu przewodniczącemu na posiedzenie Rady. Zostałem zaproszony 
aby przedstawić pokrótce załoŜenia projektu budowy Wielkiej Lechii. Projekt o tej 
nazwie ogłaszany w prasie powstał juŜ tak naprawdę dwa lata temu na dobre i jego 
załoŜenia były takie aby zbudować w naszym mieście ale takŜe w regionie klub 
piłkarski na tyle silny abyśmy przed początkiem kaŜdego sezonu zastanawiali się 
czy nasza Gdańska Lechia zajmie w ekstraklasie miejsce w pucharach czy teŜ 
będzie się na pewno bić o mistrza. Jak dotąd Lechia Gdańsk nie mogła stawiać 
sobie takich załoŜeń poniewaŜ nie była klubem który był nazwę to takim stałym 
bywalcem dawnej pierwszej ligi, obecnie ekstraklasy. W tej chwili jeśli chodzi o 
strukturę klubu tak naprawdę mamy prawie wszystko aby móc z czasem o walkę o 
takie miejsca się ubiegać. Nie będę moŜe przedstawiał bardzo dokładnie tego na 
czym miało by to polegać od strony sportowej, bo wydaje się to dość oczywiste. 
Zespół musi być po prostu na tyle silny aby włączyć się w walkę sportową. Tutaj 
trzeba zawsze pamiętać, Ŝe jest to jednak sport więc nie jest to do końca 
przewidywalne ale zespół musi być na tyle silny aby móc zajmować jak najwyŜsze 
miejsca w lidze i móc później rozsławiać takŜe miasto Gdańsk na rynek 
międzynarodowy. Jak dotąd mieliśmy okazję grać tylko raz w historii w pucharach, 
bo 30 lat temu. Myśleliśmy, Ŝe moŜe w tym sezonie uda nam się powtórzyć wynik 
zdobyciem pucharu Polski. Niestety odpadliśmy nieszczęśliwie w karnych. Na 
pewno ten sezon jest dla naszego klubu lepszy niŜ poprzedni. Doświadczenia i 
wnioski z poprzedniego sezonu doprowadziły do tego, Ŝe przyjęliśmy sobie na 
początku tego sezonu załoŜenie iŜ Lechię Gdańsk musimy przebudować. 
Przebudować głównie skład tego zespołu. Zmieniliśmy trenera na takiego który 
bardzo duŜo uwagi poświęca młodzieŜy. Nie boi się ich wprowadzać, aczkolwiek to 
wprowadzanie młodzieŜy do pierwszego zespołu musi być rozsądne. Trzeba brać 
pod uwagę zarówno stopień rozwoju fizycznego tych zawodników, ich umiejętności 
piłkarskich i oczywiście stopień rozwoju psychicznego tak aby mogli udźwignąć 
cięŜar zawodnika grającego w pierwszym składzie, który ma ściśle określone role 
do wykonania.  
 
Projektu Wielkiej Lechii nie uda się na pewno nigdy w przyszłości zbudować jeŜeli 
klub nie będzie stawiał na wychowanie młodzieŜy. Wiele klubów w Polsce 
zdecydowało się na pójście drogą która polegała na wydawaniu duŜych kwot 
pieniędzy na zawodników często takŜe zagranicznych ale co najwaŜniejsze 
zawodników, którzy nie czuli się związani emocjonalnie z klubem w którym 
występują. Czyli się oczywiście na pewno związani z tym klubem jako 
profesjonaliści zarabiający w tym klubie pieniądze i wykonujący swój zawód. My 
nie chcemy przez to Lechii powiedzieć, Ŝe tak naprawdę najwaŜniejszy i 
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najbardziej wartościowy piłkarz to jest tylko wychowanek, bo to nie prawda. Klub 
musi poszukiwać takŜe zawodników na rynku polskim, a czasami na rynkach 
zagranicznych przy załoŜeniach, Ŝe taki zawodnik zagraniczny musi być lepszy od 
dostępnych w danej chwili zawodników polskich w danym klubie. Dlatego takie 
waŜne jest wychowanie sobie w klubie narybku, który będzie mógł zagwarantować 
pewną stabilność pozycji sportowej klubu w Polsce. Wiadomo, Ŝe polskie kluby nie 
są w stanie póki co rywalizować finansowo z klubami z Europy zachodniej. Ostatnio 
nawet takŜe z klubami Z Europy wschodniej. W związku z czym muszą się co jakiś 
czas utrzymywać z tego, Ŝe będą dokonywały transferów zawodników. Mądre 
prowadzenie polega jednak na tym aby móc zawodników zastąpić tymi którzy nie 
obniŜą, a moŜe i podniosą w przyszłości poziom sportowy. Zdarzą się oczywiście 
przypadki jednostkowe takie w jakim zapewne ostatnio jeszcze cały czas będzie 
głośno jak odejście Razacka Traore gdzie trudno będzie znaleźć piłkarza równieŜ na 
takich warunkach finansowych, który natychmiast zastąpi na boisku ale trzeba 
równieŜ pamiętać, Ŝe nie ma ludzi niezastąpionych. Od organizacji gry zaleŜy jak 
zespół będzie się spisywał. Główną wagę, wracam jeszcze raz do młodzieŜy 
przywiązujemy do tego aby wychować młodzieŜ, która będzie w stanie regularnie 
zasilać nasz klub, a później zapewne będzie w stanie zasilać reprezentację Polski.  
Lechia jest jednym z niewielu klubów, które młodzieŜ szkolimy zawsze. NiezaleŜnie 
od tego czy miały na to pieniądze, niezaleŜnie od tego czy były takie nakazy z 
PZPN-u czy organizatora rozgrywek ligowych. Lechia jest obecnie klubem, który w 
grupach posiada w kaŜdym roczniku grup młodzieŜowy zespół. W niektórych mówię 
o Lechii ogólnie jako o klubie i jako o akademii piłkarskiej Lechia Gdańsk. W 
niektórych rocznikach występują nawet dwa kluby. Jedno jako Lechia Gdańsk, 
drugi jako Akademia Piłkarska. Niestety czysto z sportowego punktu widzenia nie 
mamy szans póki co na rozwój zawodników poprzez ciągłą rywalizację w ramach 
danej kategorii wiekowej dlatego, Ŝe w praktyce my toczymy bój na podobnym 
poziomie jeśli chodzi o juniorów, czy młodzików w lidze zawsze tylko z Arką 
Gdynia. Niestety pozostałe zespoły odstają jeśli chodzi o poziom szkolenia od tych 
dwóch klubów nad czym ja osobiście ubolewam dlatego, Ŝe im więcej zespołów 
wyrównanych jeśli chodzi o młodych zawodników tym lepsza rywalizacja i tym 
lepsza nauka tej piłki noŜnej w praktyce. Wobec zmiany systemu rozgrywek 
młodzieŜowych będziemy teraz mieli taką szansę, będziemy bowiem rywalizować w 
rozgrywkach makroregionalnych. W tym sezonie w tej rundzie wiosennej będziemy 
mieli pierwszą rundę ligi makroregionalnej w której dwa najlepsze zespoły z 
naszego regionu będą startowały z zespołami z zachodniopomorskiego, 
wielkopolskiego. Będzie to na pewno szansa do tego aby podnieść umiejętności, 
aby ci chłopcy uczyli się równieŜ grać w defensywie, a nie wygrywali tylko kolejne 
mecze po kilka, kilkanaście bądź dwadzieścia kilka do zera.   
 
W roczniku 95 zdobyliśmy w zeszłym sezonie tytuł Mistrza Polski Juniora Młodszego. 
Jednocześnie w naszym regionie w grupie o rok starszej tytuł Mistrza Polski Juniora 
Starszego zdobyła Arka Gdynia. To wszystko pokazuje, Ŝe kluby te na pewno mocno 
postawiły na szkolenie. W naszym wypadku jest to potwierdzenie prawidłowości 
przejęcia wcześniej stworzonej koncepcji mianowicie wieloletniego planu szkolenia 
młodych zawodników. Ci zawodnicy, którzy zdobyli tytuł Mistrza Polski Juniora 
Młodszego są tak naprawdę pierwszym rocznikiem, który przeszedł większość tego 
programu. To pozwala na przyjęcie załoŜenia, Ŝe program sam szkoleniowy jest 
dobry i powinniśmy podąŜać w tym kierunku oczywiście wprowadzając pewne 
modyfikacje, które zawsze mogą wydać się niezbędne. Co jest bardzo istotne w tej 
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kwestii. Istotne jest to, aby ten nasz plan, który jak dotąd potrafił zaowocować 
tym, Ŝe zdobyliśmy tytuł Mistrza Polski w Juniorze Młodszym móc wdraŜać na 
obiektach treningowych, których Lechia Gdańsk ma do wykorzystania zdecydowanie 
za mało.  
 
W tej chwili jeśli chodzi o boiska z których korzystamy, bardzo często musimy 
treningi na płycie naturalnej dzielić na połowę boiska. Gdzie dwie grupy wiekowe 
trenują na kaŜdej połówce jedna. W Gdańsku w tej chwili nie ma aŜ takiej bazy, 
która pozwoliłaby nam na boiskach trawiastych trenować wszystkie grupy wiekowe 
w pełnym komforcie. Praktycznie obecnie moŜemy trenować regularnie tylko na 
jednym boisku. Na obiekcie MOSiR  przy ulicy Traugutta na boisko boczno trawiaste 
nasze dzieci mogą wejść tylko dwa razy w tygodniu a rozumiem, Ŝe z uwagi na 
gwarancję płyty boiska, aczkolwiek z tego co wiem gwarancja dotyczy tak 
naprawdę seniorów, a nam chodzi często o dzieci które mają 10-11 lat, które 
znacznie mniej waŜą. Chciałbym podkreślić jedną rzecz. My mamy bardzo dobrą 
bazę jeśli chodzi o szkolenie seniorów i absolutnie na to nie narzekamy ale fakt, Ŝe 
angaŜujemy się w szkolenie młodzieŜy w takim stopniu, Ŝe mamy w kaŜdej grupie 
wiekowej zespół a tak jak wspomniałem wcześniej w niektórych nawet dwa, 
powoduje to, Ŝe nasze potrzeby co do bazy treningowej są znacznie większe. Na 
obiekcie MOSiR przy ulicy Traugutta trenujemy takŜe na boisku sztucznym. Niestety 
to boisko jest w tej chwili mówiąc bardzo obrazowo za twarde i niewątpliwie 
nawierzchnia tego boiska jedną z przyczyn powstawania nieprzyjemnych kontuzji 
równieŜ u młodych graczy. W tym roku mamy niestety wysyp bardzo powaŜnych 
kontuzji dla piłkarzy czyli naderwania bądź zerwania wiązadeł krzyŜowych. 
Dopchnęło to równieŜ młodych zawodników równieŜ tych Mistrzów Polski Juniora 
Młodszego. W tych warunkach w których trenujemy jesteśmy jednak obecnie 
czwartym klubem jednosekcyjnym w Polsce jeśli chodzi o klasyfikację sportu 
młodzieŜowego. Oczywiście głównie wpływ na to miało zdobycie tytułu Mistrza 
Polski Juniora młodszego ale równieŜ udział tych zawodników w reprezentacjach 
zarówno reprezentacji Polski jak i w reprezentacjach wojewódzkich.  
 
Aby lepiej szkolić młodzieŜ zespół z LOTOS-em, który jest zarazem głównym 
sponsorem naszego zespołu seniorów, uruchomiliśmy w zeszłym sezonie projekt 
„Biało-zielona przyszłość z LOTOS-em. W ramach tego programu otwieramy ośrodki 
szkolenia w miejscowościach połoŜonych w naszym województwie w których 
wprowadzamy nasz wieloletni plan szkolenia. Ten projekt dopiero ruszył ale 
moŜemy się pochwalić otwarciem ośrodków juŜ w Pruszczu, w Starogardzie, w 
Bytowie, w Ustce. Wielu z miast w których otworzyliśmy juŜ te ośrodki bądź 
planujemy biorąc pod uwagę treningowe potrzeby szkoleniowe jakie są w tych 
miejscowościach, muszę przyznać, Ŝe miejscowości te przebijają nas dostępnością 
tych placów na których moŜna trenować.  
 
Gdy otrzymywałem zaproszenie na to spotkanie, dostałem takie pytanie o co 
chciałbym prosić radę, o zwrócenie na co Lechia chciałaby prosić by Radę. 
Oczywiście o to aby spojrzeć przychylnym okiem na to aby Lechia miała moŜliwości 
trenowania na większej liczbie placów, czy to sztucznych, czy to naturalnych. My 
oczywiście nie jest tak, Ŝe rozkładamy ręce i nic nie robimy w tym kierunku, 
poniewaŜ zespół z Marszałkiem województwa jak i z Prezydentem Miasta Gdańska 
rozmawiamy na temat moŜliwości trenowania w innych miejscach, które będą 
wymagały zapewne przebudowy, czy remontów. Wiemy o pewnych planach 
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dotyczących budowy boisk w Gdańsku i na pewno chcielibyśmy prosić o to aby 
równieŜ Lechia, która ma w tej chwili największy wkład, jest najbardziej 
zaangaŜowana w szkolenie młodzieŜy i jako jedyna ma w Gdańsku takie sukcesy w 
tej dziedzinie aby mogła korzystać z obiektów które są przez miasto planowane, 
które zostaną wybudowane, aby nie zamykać się na jeden podmiot tylko umoŜliwić 
równieŜ naszej młodzieŜy treningi na preferencyjnych warunkach, nie tylko na tych 
obiektach na których jesteśmy obecnie. Na obiektach na których obecnie 
trenujemy, trenują równieŜ inne zespoły. Jest dla nas oczywiste, zrozumiałe. 
UwaŜamy, Ŝe piłka noŜna w Gdańsku to nie tylko Lechia. Mamy zaszczyt być tym 
najsilniejszym klubem ale tak jak powiedziałem wcześniej rozumiemy i 
chcielibyśmy wręcz mieć z kim rywalizować w województwie dla dobra całej 
gdańskiej mam nadzieję w przyszłości polskiej piłki noŜnej. Tak naprawdę do 
stworzenia tego projektu naprawdę Wielkiej Lechii brakuje nam lepszej bazy 
treningowej abyśmy mogli na tej bazie szkolić młodzieŜ która jeśli nie uda się to w 
najbliŜszym czasie poprzez wprowadzenie tych wychowanków, których mamy bądź 
dokonywania mądrych transferów ale na miarę środków które mamy tak aby klubu 
nie zadłuŜać, to przynajmniej pozwoli nam taki program i baza treningowa w której 
będziemy mogli trenować rzeczywiście stworzyć tą Wielką Lechię za parę lat, która 
będzie pociechą całego miasta. Mam nadzieję stanie się wreszcie tym klubem o 
którym się przed początkiem sezonu mówi jako o kandydacie czy murowanym 
kandydacie Mistrza Polski. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy pan moŜe cyfry jakieś rzucić jaki jest pierwszy zespół z ilu zawodników. Czy 
mógłby pan zrobić takie wystąpienie przynajmniej dla nas do wiadomości, na 
których panu boiskach zaleŜy i które państwu by odpowiadały.  
 
Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Zarządu Lechii Gdańsk 
Ja dzisiaj mogę powiedzieć juŜ o boiskach.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy zespół pierwszy na przykład, pierwsza druŜyna w spokoju się przygotowuje. 
 
Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Zarządu Lechii Gdańsk 
Tak, warunki treningowe dla pierwszego zespołu mamy zapewnienie.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
BudŜet jest dopięty. 
 
Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Zarządu Lechii Gdańsk 
BudŜet został dopięty myślę na początku sezonu. My się rozliczamy nie rokiem 
kalendarzowym, a rokiem obrotowym pokrywającym się z sezonem ligowym. 
 
Radny Marek Bumblis  – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ja teŜ mam pytanie związane ze szkoleniem młodzieŜy. Wielką zaletą Lechii było 
to, Ŝe wyszkoliła bardzo dobrych piłkarzy w tym reprezentantów Polski, natomiast 
jak to jest z tymi prawami dla młodych piłkarzy. Dlaczego piłkarzami w wieku 15 
lat tak jak Skrzeczem ostatnio interesują się najlepsze kluby Europejskie bez 
ogrania tych młodych ludzi w pierwszej lidze, w ekstraklasie, w Lechii. Jak to jest, 
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jak to się dzieje, czy to jest słabość systemu, zabezpieczenia praw do tych 
zawodników. 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Przepraszam bardzo, jeszcze koledzy mają pytania. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Pierwsze pytanie, czy zarząd opracował juŜ cel sportowy dla pierwszej druŜyny 
jeŜeli chodzi o miasto. Drugie pytanie związane z ośrodkiem w Bystrej. Czy to jest 
projekt który w tej chwili coś się wokół niego dzieje, czy państwo czekają na nowe 
fundusze z Unii Europejskiej na 2014. Jak to realnie wygląda. Miałem okazję w 
zeszłym roku uczestniczyć w tej prezentacji tego ośrodka. Wspaniale to wygląda i 
chciałbym wiedzieć co dalej z tym projektem. 
 
Radny Adam Nieroda – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo się cieszę z tego co tutaj padło o tych ośrodkach szkolenia rozsianych po 
całym regionie. Miejmy nadzieję, Ŝe będzie ich więcej. Natomiast chciałbym się 
spytać o promocję klubu w miastach województwa pomorskiego gdzie doskonale 
wiem, Ŝe kibice Lechii przewaŜają. Czasem się warto uczyć od naszych rywali na 
przykład Lech Poznań. W całej Wielkopolsce ma kluby kibica gdzie moŜna kupić 
bilety, gdzie moŜna kupić gadŜety, gdzie są określone zniŜki itd. Jakie są plany w 
tym kierunku. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Chciałem spytać jedną rzecz, bo tu pan mówi panie prezesie o braku miejsc 
szkoleniowych. Czy boiska które na EURO zostały wybudowane między innymi przy 
Gimnazjum nr 29 na Suchaninie teŜ jest jakąś baza dla młodych piłkarzy? 
 
Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Zarządu Lechii Gdańsk 
Co do pierwszego zespołu, czy mamy zamknięta kadrę, nie koniecznie. Okno 
transferowe trwa do 28 lutego, natomiast załoŜenie mieliśmy takie aby kadrę 
skompletować przed obozem w Turcji, bo bardzo istotne jest to aby zawodnicy się 
zgrywali. Myślę, Ŝe nie wszyscy ci zawodnicy byli bezwartościowi, bo wydaje mi 
się, Ŝe dwaj wydaje mi się, Ŝe byli nawet w miarę wartościowi. Natomiast z 
jakiegoś względu nie wprowadziliśmy dobrze zespołu. Dlatego waŜne jest to Ŝeby 
zintegrować całą druŜynę wcześniej, a taktycznie Ŝeby mogli pewne modele 
taktyczne trenować. Na pewno nie będzie jednak wielkich zmian ze strony jeŜeli 
dojdzie do nas zawodnik to maksymalnie na jedną konkretna pozycję. 
 
Jeśli chodzi o obiekty którymi bylibyśmy zainteresowani. Oglądaliśmy obiekt na 
ulicy Zielonogórskiej i niewątpliwie powiedzmy, Ŝe projekt został na razie wstępnie 
słownie rozpoczęty. Na pewno będziemy starać się przedstawić plan chociaŜby płyt 
boiska, który mógłby być w tym miejscu wybudowany. To są dwa miejsca, boisko 
górne, boisko dolne. Jest to niewątpliwie miejsce które zdecydowanie pomogłoby 
Lechii przygotowywać się młodych zawodników, gdyby to była jedna płyta 
naturalna większa nawet niŜ standardowe boisko które moŜna dzielić. Ustalać na 
niej róŜne boiska tak Ŝeby ją moŜna było inaczej teŜ eksploatować, bo wiadomo, Ŝe 
tam przez cały dzień moŜe się przewinąć ileś grup i jedno boisko ze sztuczną 
nawierzchnią, poniewaŜ takie zawsze jest potrzebne w tych cięŜszych warunkach 
tych atmosferycznych. Myślę, Ŝe na pewno boisko chętnie skorzystalibyśmy z boiska 
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które doszło do mnie, Ŝe moŜe zostać wybudowane w okolicach na Zaspie. 
Wystosuję oczywiście przygotujemy podając liczby co do tych zespołów.  
 
Jeśli chodzi o młodych piłkarzy takich w wieku 15-16 lat. To zgodnie z przepisami w 
grę w piłkę noŜną w zespole seniorów moŜe grac zawodnik. który ukończył 16 rok 
Ŝycie. Jedynie wyjątkowo zawodnik który ukończył 15 rok Ŝycia moŜe grać w piłce 
seniorskiej ale jeŜeli wcześniej jest reprezentantem Polski i oczywiście za zgodą 
lekarza. Przypadek Oktawiana Skrzecza jest przepraszam za uŜycie słowa 
„maglowany juŜ wiele lat w Gdańsku”. Jakieś 3 lata temu było zdarzenie, Ŝe klub 
nie pozwolił wylecieć temu zawodnikowi bodajŜe do czerwca. Od tego czasu jednak 
ten zawodnik który niewątpliwie na obecny stan jest talentem i to bardzo duŜym 
talentem jest tak naprawdę woŜony przez rodziców, czy zapraszany przez kluby z 
Europy zachodniej na treningi. To są takie próbne treningi, które trwają na 
przykład tydzień. W wypadku Oktawiana Skrzecza jest tak, Ŝe czasami rodzice teŜ 
zabiegają o to aby ten zawodnik mógł do danego klubu wyjechać i zobaczyć jak 
wygląda piłka w klubie gdzie ta organizacja piłkarska stoi na wyŜszym poziomie.  
 
Kontrakt z młodym zawodnikiem moŜna podpisać z chwilą gdy on ukończy 15 lat i 
moŜna go zawrzeć maksymalnie na 3 lata ale nie dłuŜej niŜ do końca rundy 
rozgrywkowej w której kończy 18 lat. To co moŜe zrobić klub to oczywiście 
zaproponować kontrakt, przekonać rodziców, Ŝe warto zostać  w danym klubie, 
zabezpieczając się finansowo moŜe przesłać propozycję kontraktu listem 
poleconym. W takiej sytuacji nabywa prawo do ekwiwalentu.  
 
W tym wypadku jeśli chodzi o Oktawiana Skrzecza te wszystkie czynności 
wykonano. Natomiast musimy pamiętać o tym, Ŝe Ŝaden klub nigdy nie będzie w 
stanie zmusić kogokolwiek do gry w jego barwach. Co do Oktawiana Skrzecza mam 
nadzieje, Ŝe się nie mylę po rozmowie z rodzicami jestem spokojny, Ŝe będzie to 
zawodnik Lechii. Ukończy 16 lat 30 maja. Więc do tej pory nie był teŜ 
reprezentantem. W związku z czym trudno mówić o tym aby to był zawodnik do 
pierwszego składu a poza tym naleŜy się zawsze zastanowić czy nie jest to krzywda 
dla takiego człowieka wprowadzać go w tak młodym wieku. To jest co prawda 
napastnik bądź ofensywny pomocnik ale wyobraźmy sobie stopera który na PGE 
Arenie przy niech będzie tylko 15 tysiącach ludzi zawali dwie, trzy bramki. Mógłby 
być problem z odbudowaniem psychicznym takiego zawodnika. W związku z czym 
to wprowadzanie musi być umiejętne. Powiem tak, młodzieŜ mamy utalentowaną 
ale zajmie to jeszcze trochę czasu. Jeszcze 2,3 lata Ŝeby móc ją wprowadzić. 
 
Radny Marek Bumblis  – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
śeby nie utracić tego zawodnika. 
 
Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Zarządu Lechii Gdańsk 
Nie, zdecydowanie nie chcemy go utracić, rozmawiamy z rodzicami. Przyznam 
szczerze, Ŝe są to jedne z trudniejszych rozmów ale na pewno robimy wszystko 
Ŝeby go zatrzymać.  
 
Co do celu sportowego postawionego przed zespołem. On się nie zmienia od 
początku sezonu i brzmi moŜe dość enigmatycznie. DruŜyna ma wygrywać kaŜdy 
kolejny mecz. Na razie się to sprawdziło i cel jest niezmienny. My nie moŜemy w 
tej chwili powiedzieć, Ŝe na pewno będziemy bić się o miejsca pucharowe 
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aczkolwiek przekazaliśmy zespołowi, Ŝe to jest dąŜenie klubu, Ŝeby dąŜyć do tego 
Ŝeby zająć miejsce w europejskich pucharach. Nie chcemy jednak tego 
przedstawiać w taki sposób jak miało to juŜ raz miejsce w Lechii kiedy ogłoszono, 
Ŝe celem są na pewno europejskie puchary, a klub dzięki wygranej z Legią 
Warszawa utrzymał się w lidze. Trzeba umieć na pewno dostosować te cele które 
stawiamy w połowie juŜ sezonu, do tego na co nasz zespół stać. Wiem, Ŝe wiele 
osób powie, Ŝe odszedł teraz Razacka Traore więc siła ofensywna, czy w ogóle siła 
Lechii spadnie. Wcale tak nie musi być, bo musicie państwo zdawać sobie teŜ 
sprawę, Ŝe naprawdę cały zespół wykonywał czarną robotę dla  Razacka Traore aby 
on mógł grać ofensywnie, to w defensywie za niego musiały grać na przykład dwóch 
piłkarzy jak Surma czy Piotrowski. Wydaje mi się, Ŝe poziom sportowy Lechii nie 
spadnie. Wiem, Ŝe ostatnio w prasie czy w Internecie spotkaliśmy się z zarzutem, 
Ŝe testujemy zawodników nie wiadomo skąd. My nie bierzemy zawodników z 
Yutube tak jak ktoś nam moŜe zarzuca. My mamy człowieka z którym 
współpracujemy we Francji, który ma dobrą wiedze na temat zawodników, którzy 
nie przebili się do zespołów z wyŜszych lig, a którzy są talentami. Nie bierzemy teŜ 
takich zawodników w ciemno. Wszyscy ci zawodnicy byli przez nas testowani i 
okazało się, jeden tylko zakontraktowaliśmy. Drugiego ze względów zdrowotnych 
nie zakontraktowaliśmy, Ŝe zawodnik ten powinien być wzmocnieniem zespołu.  
 
Cel podsumowując pozostaje taki, wygrana w kaŜdym kolejnym meczu tak aby 
zająć jak najwyŜsze miejsce w lidzie. Określiliśmy pewne miejsce poniŜej którego 
nie moŜemy spaść. Jest to miejsce ósme a w wypadku wybitnie złego scenariusza 
dziesiąte. Na razie jesteśmy na miejscu szóstym u nic nie zapowiada na to abyśmy 
mieli spaść niŜej aczkolwiek przebudowa zespołu została przewidziana na dwa lata. 
W związku z czym jeŜeli próbowanie róŜnych wariantów z młodymi zawodnikami 
którzy byliby na tyle dojrzali Ŝeby w zespole grać, a w pewnym momencie kiedy 
byśmy wiedzieli, Ŝe na przykład nie moŜemy wziąć miejsca pucharowego, miałaby 
wyjść na dobre zespołowi w przyszłym roku, czy jeszcze w kolejnym sezonie to 
zapewne takie ryzyko podejmiemy, bo waŜniejsza będzie dla nas przyszłość gdyby 
okazało się, Ŝe na przykład o ten cel nie będziemy juŜ mogli grać. Cel jest taki Ŝeby 
dojść jak najwyŜej. 
 
W sprawie Bystrej spotykamy się nawet jutro na kolejnym spotkaniu. Projekt 
Bystrej nie został porzucony przez Lechię. To jest projekt, który jest w tej chwili 
szacowany na około 55 milionów złotych netto. Są to pieniądze, które dwukrotnie 
przekraczają cały budŜet Lechii Gdańsk S.A. Czekamy na fundusze Europejskie. 
Przygotowujemy się do tego aby móc wystartować w wyścigu, w wyścigu o te 
fundusze. Co do tego projektu to na razie tyle. Nie został on porzucony tylko 
przygotowujemy się tak aby się móc rzeczywiście tą bazę wybudować. Z góry 
jednak powiem, Ŝe na tyle waŜne są dla nas boiska, place do treningu, Ŝe zapewne 
jeśli chodzi o samo koncepcję architektoniczną tego projektu, właśnie jutro 
będziemy o tym rozmawiać będziemy chcieli zmienić na tyle aby w pierwszej 
kolejności wybudować boiska, a potem myśleć o całej reszcie, Ŝeby mieć na pewno 
na czym grać. 
 
Jeśli chodzi o promocje klubu w województwie. My teŜ mamy kluby kibica, my teŜ 
fankluby. Zanim powstały te ośrodki budowane to znaczy tworzone ośrodki 
tworzone, ośrodki szkolenia piłkarskiego razem z LOTOSEM, to powstał juŜ 
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wcześniej pierwszy odział Akademii Piłkarskiej Lechii Gdańsk w Starogardzie 
Gdańskim właśnie w oparciu o współprace z kibicami.  
 
Jeśli chodzi o sprzedaŜ pamiątek. Na pewno Lechii nie opłaca się otwierać w tych 
miejscach sklepów z pamiątkami. Natomiast widzieliśmy juŜ w przerwie letniej w 
rozgrywkach, Ŝe wyjeŜdŜaliśmy do miejscowości połoŜonej w  województwie, czy 
równieŜ poza województwem aby tam rozgrywać mecze towarzyskie Lechii i 
promować Lechię, promować nazwę klubu. Tam wyjeŜdŜaliśmy równieŜ z 
autokarem, wyjeŜdŜaliśmy równieŜ z pamiątkami klubowymi. Jesteśmy w pewnym 
wąskim jednak zakresie przygotowania do tego Ŝeby równieŜ w tych miejscach poza 
Gdańskiem sprzedawać karty kibica. Tu jednak powiem, Ŝe jesteśmy ograniczeni 
potrzebnym do tego sprzętem, który przekazywany kiedyś przez firmę ESTIS, która 
zbankrutowała i Lechia była klubem która najwięcej na tym stracił. Był to dla nas 
pewien problem z którym sobie poradziliśmy ale tak jak najbardziej wychodzimy na 
zewnątrz. Klub teŜ niewątpliwie promowany jest właśnie poprzez tworzenie tych 
ośrodków w ramach szkolenia juniorów, bo rodzice którzy oddadzą dzieci do 
takiego ośrodka zakładam, Ŝe teŜ będą chcieli zobaczyć, a jak ten klub gra na Ŝywo 
u siebie na boisku w Gdańsku. Więc co do tej promocji ona rzeczywiście jest cały 
czas przy zainteresowaniach Lechią, ona jest prowadzona i będzie udoskonalona w 
ramach potrzeb. Na pewno planujemy w dalszym ciągu równieŜ gdzie będzie ta 
letnia przerwa w rozgrywkach, rozgrywać mecze w mniejszych miejscowościach tak 
aby osoby mieszkające tam mogły teŜ zobaczyć naszych zawodników, zobaczyć 
Lechię. Nasza strategia jest taka, Ŝe my chcemy być tym najwaŜniejszym klubem w 
regionie. Jednym, jedynym, najwaŜniejszym.  
 
Jeśli chodzi o boiska z których po wybudowaniu na EURO z których korzystaliśmy to 
nie ukrywam największe nasze nadzieje wiązały się z boiskiem przy Dworzu 
Oliwskim na który trenowali Niemcy. Na tym boisku nie trenujemy. Jeśli chodzi o 
boiska typu Orlik oczywiście, Ŝe nam się przydadzą ale nie załatwiają sprawy 
naturalnych trawiastych placów pełnowymiarowych bądź na których moŜna 
wyrysować boiska pełnowymiarowe. Oczywiście jest baza dostępnych boisk w 
Gdańsku z których moglibyśmy korzystać tylko, Ŝe warunki komercyjne. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja o tych kosztach, opłaty które rodzice musza ponosić nie wiem jak to w tej chwili 
wygląda. Jakiś czas temu to było 200 złotych miesięcznie. 
 
Radna Patrycja Mlejnek-Gałęza – członek Komisji Sportu i Turystyki 
W tej chwili jest 120 złotych. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Chodzi mi bardziej o to, ta kwota 120, czy 200 złotych, uzyskałem informację Ŝe w 
tej chwili jest mniej młodzieŜy trenowanych niŜ to było 3, 4, czy 5 lat temu. Jaki 
to moŜe mieć wpływ na to, Ŝe młodzieŜy u was jest mniej. I odnośnie tego okienka 
transferowego teraz, oglądając puchar Afryki nie wiem jak to wygląda, czy Lechia 
ma juŜ tego zawodnika czy nie.  
 
Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Zarządu Lechii Gdańsk 
Wydaje mi się Ŝe to nie ma wpływu. To teŜ nie jest tak, jest mniej. Ja powiem tak, 
gdy byłem młodym chłopcem, wymyśliłem sobie kiedyś, Ŝe chciałbym trenować w 
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Lechii piłkę noŜną to moje umiejętności wystarczyły na to Ŝeby mnie przeznaczyć 
do czwartej jedenastki i dać mi do kopania piłkę na tak zwanej Saharze. Myślę, Ŝe 
z tymi umiejętnościami które miałem wtedy nie wykluczone, Ŝe byłbym gdzieś 
teraz w rezerwach jakieś grupy młodzieŜowej. Zainteresowanie młodzieŜą, 
uprawianie sportu w ogóle jest na katastrofalnym niskim poziomie. Musimy 
pamiętać o konkurencji z którą trudno czasami wygrać. Ta konkurencja nazywa się 
plejstejszyn, xboks czy inne zajęcia które ma młodzieŜ. Dlatego bardzo waŜne dla 
nas jest właśnie to Ŝeby wychodzić poza Gdańsk. To co robimy, równieŜ 
wychodzenie do miejscowości obiektywnie biedniejszych ma spowodować to Ŝeby 
zainteresować młodzieŜ stamtąd uprawianiem piłki. JeŜeli nie udaje nam się z tym 
Ŝeby pozyskać młodzieŜ z Gdańska to moŜe uda nam się z poza, bo my nie chcemy 
być klubem który nie będzie miał dopływu narybku w przyszłości.  
 
Co do tej kwoty, wydaje mi się, Ŝe nie ma ona wielkiego wpływu. Naprawdę ta 
kwota nie jest obliczana tak aby z kogokolwiek pieniądze zdzierać. Myślę, Ŝe w 
duŜej mierze moŜe to słuŜyć w przypadku Szkółki Lechista, która jest szkółką 
odpłatną i z której dopiero zawodnicy , którzy nie mają na tyle talentu aby od razu 
wejść do Akademii Piłkarskiej Lechia Gdańsk, muszą przez nią przejść. Zobaczyć 
czy faktycznie się nadają niektórzy bądź większość nie będzie się do tego 
najprawdopodobniej nadawała. Ci zawodnicy ponoszą pełną odpłatność za sprzęt. 
Natomiast co do samej APLG rzeczywiście są tam równieŜ pobierane nazwijmy to 
składki chodź nie są to składki. Ja nie znam klubu w Polsce, który by nie pobierał 
by takich pieniędzy. Tak naprawdę na szkolenie młodzieŜy Lechia na miarę swoich 
moŜliwości wydaje sporo pieniędzy. Nie wydaje mi się Ŝeby to był czynnik 
odstraszający. 
 
Radna Patrycja Mlejnek-Gałęza – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ale jeszcze wszystkie turnieje są odpłatne. Rodzice finansują turnieje, inne 
rozgrywki takŜe i to jest dodatkowy koszt. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ale to jest w większości dyscyplin Patrycjo. Mój wnuk się bawi w szermierkę. 
Wszystko trzeba kupić, opłacić wyjazd równieŜ teŜ. Bardzo dziękuję panie 
prezesie. 
 
Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Zarządu Lechii Gdańsk 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ja myślę, Ŝe będziemy jeszcze zapraszali pana z moŜe bardziej szczegółowymi 
sprawami. Jeszcze jedna rzecz mnie interesuje. Pan mówił o tych kontuzjach 
młodzieŜy. Z drugiej strony, kiepsko jest ze słuŜbą zdrowia tą specjalistyczną. 
  
Pan Bartosz Sarnowski – Prezes Zarządu Lechii Gdańsk 
Lechia zawarła umowę z Kliniką Rehasport. To jest Klinika z Poznania, która ma 
odział w Gdańsku w Ergo Arenie. To jest Klinika, która wykonuje badania przed 
transferowe dzięki którym wychodzi Ŝe moŜemy kogoś zatrudnić. Mamy bieŜącą 
opiekę medyczną. Obecnie medycyna jest na takim etapie, Ŝe rekonstrukcja 
wiązadeł krzyŜowych zrobiona przez dobrego chirurga, a za takiego uwaŜamy 
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doktora Pawlaka, który tą prace wykonuje. Dobrze zrekonstruowane wiązadła 
spowodują to, Ŝe zawodnik naprawdę bez problemu moŜe prowadzić ta dyscyplinę. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo, dziękuję. 
 
Przewodniczący Komisji – Mirosław Zdanowicz, zaproponował wprowadzenie 
zmiany kolejności punktów w porządku obrad: 

 
Z punktu 3 na punkt 2 
 
Z punktu 4 na punkt 3 
 
 
Głosowanie: 
Komisja – zmianę kolejności punktów w porządku obrad przegłosowano  
jednogłośnie –  7 głosami za. 
 

PUNKT  - 2 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu ustanowienia prawa 
trwałego zarządu na rzecz Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku – 
druk nr 776. sprawa: BRMB – S.0006.10.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska ze stycznia 2013 roku.) 
 
Pani Halina Płonka – Z-ca Dyrektora Wydziału Skarbu Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku  – zreferował  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 776  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
opłat rocznych z tytułu ustanowienia prawa trwałego zarządu na rzecz 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku – druk nr 776.   
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 776  i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 29-01/71-1/2013). 
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                                                     PUNKT  - 3 
 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2013-2040. – druk nr 783. sprawa: BRMB – S.0006.17.2013.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska ze stycznia 2013 roku.) 
 
Pani Maria Wonerska – Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  – zreferował  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 783.  
 
Radna Patrycja Mlejnek-Gałęza – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ta sama uchwała była procedowana na posiedzeniu Komisji Strategii i BudŜetu w 
której miałam przyjemność brać udział i to uzasadnienie jest uzasadnieniem 
nieaktualnym. Nie wynika to z róŜnicy pomiędzy kosztem wynikającym w wyniku 
przetargu lecz chodzi o basen. 
 
Pani Maria Wonerska – Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
OtóŜ prawdopodobnie państwo dostaliście juŜ autopoprawkę która dopełniła 
uzasadnienie do tej wersji o której pani mówi. Ja juŜ korzystam z uzasadnienia 
które juŜ państwo dostaliście drogą elektroniczną wczoraj. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja mam ta autopoprawkę przed sobą i pani mówi o tych 37-38 milionach. Natomiast 
w autopoprawce są dwie najkorzystniejsze oferty złoŜone. Tutaj najniŜsza jest 
35.900.000 złotych łącznie z basenem. To skąd jest ta róŜnica między tym niecałym 
36 milionów, a tą kwotą wyŜszą o której pani mówi. 
 
Pani Maria Wonerska – Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
To jest wyposaŜenie plus droga, przebudowa ulicy Azaliowej. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Proszę mi jeszcze powiedzieć, bo ostatnio czytałem, Ŝe w tym projekcie są 
hydromasaŜe czy to równieŜ wchodzi w ten przetarg, czy będzie to jako 
wyposaŜenie. 
 
Pani Maria Wonerska – Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Moja wiedza nie sięga aŜ tak daleko. Ja w swoich materiałach, które otrzymałam z 
wydziału merytorycznego nie mam ani słowa o Ŝadnych hydromasaŜach. Jestem z 
wydziału finansowego, w związku z tym jeŜeli pan chciałby takie dodatkowe 
informację to ja mogę je oczywiście dostarczyć. Natomiast nie posiadam takiej 
wiedzy co do szczegółów tego projektu. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w 
dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040. – druk nr 783.  
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja – 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 783  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 29-01/72-2/2013). 
 
 

                                                     PUNKT  - 4 
 
Plany i rozwój Klubu w roku 2013 - GKS Gedania 1922 
 
Prezentacja GKS GEDANIA 1922 – przedstawił Pan Władysław Barwiński – 
Prezes Zarządu GKS GEDANIA 1922, i pan Tomasz Szromnik – Wiceprezes 
Zarządu GKS GEDANIA 1922 - prezentacja stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
MoŜe pan dyrektor Paszkowski coś powie na ten temat. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Proszę państwa, pan Tomasz powiedział wszystko jak to wszystko wygląda. Ja 
powiem tak, zapał pana Barwińskiego i pana Szromnika jest tak ogromny, Ŝe 
zawstydza czasami po prostu. Czasami czuje się bezradny i nieco źle z tym, Ŝe 
moŜliwości które posiadamy jako miasto jako MOSiR nie starczają do tego aby ten 
projekt się rozwijał w tempie. Dzisiaj mamy trochę łatwiejszą sytuację, Ŝe teren, 
właściwie w styczniu podpisaliśmy taką umowę, Ŝe przejęliśmy, Ŝe MOSiR jest 
miejskim terenem to jest bardzo dobra wiadomością. Mamy pewne moŜliwości 
dotyczące przekazania klubowi moŜliwości do działania. Dzisiaj pracujemy nad 
formułą. W poniedziałek nawet wróciliśmy z moim dyrektorem zastępcą z 
Warszawy gdzie jest realizowany program rewitalizacji klubów sportowych, gdzie 
ściągnęliśmy wszystkie dokumenty, spotkaliśmy się z róŜnymi przedstawicielami 
sportu jak i zainteresowanymi klubami sportowymi. To nie jest doskonała formuła, 
szukamy własnych rozwiązań. Wydaje się bardzo zasadnym aby pan Tomasz o nich 
powiedział, Ŝe nie przeszkadzać klubowi a wspierać. Jest taka wola ze strony 
Prezydenta. Poszukujemy formuły prawnej związanej z przekazaniem takiego 
terenu zgodnie z obowiązującymi zasadami prawnymi. Nie mamy dzisiaj jeszcze 
odpowiedzi. Jutro moŜe podejmiecie uchwałę moŜe pozytywnie. Urząd przekaŜe 
MOSiRowi tenŜe trwały zarząd i te pełnomocnictwa które będą w tym będą zawarte 
muszą być na tyle sformułowane, Ŝeby móc kontynuować ten projekt.  
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Panie dyrektorze, czy ta uchwała druk 776 jest początkiem tego co pan mówi. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Uchwała jest potrzebna po to Ŝeby MOSIR zaczął normalnie zarządzać tym terenem. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Wskazane jest po wystąpieniu Pana Barwińskiego my jako Komisja, głosować za 
projektem. 
 
Pismo GKS Gedania 1922 – Gdański Klub Sportowy dotyczący zgody na 
wydzierŜawienie nieruchomości w trybie bezprzetargowym - stanowi załącznik 
nr 4  do protokołu. 
 
 
WNIOSEK: 
 

Dotyczy: Zgody na wydzierŜawienie nieruchomości w trybie bezprzetargowym.  

 
                    Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska popiera pismo GKS 
Gedania 1922, które dotyczy udzielenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości w 
trybie bezprzetargowym. UmoŜliwienie GKS Gedania 1922 na:  

- minimum 25 lat dzierŜawy terenu,  
- prowadzenie działalności statutowej i gospodarczej na bazie stworzonej 

infrastruktury, przychody z której pokryją koszty zrealizowanych i przyszłych 
inwestycji, 

- moŜliwość poddzierŜawiania części terenu pod budowę obiektów sportowych 
i ich infrastruktury uzgodnionych i pod nadzorem MOSiR Gdańsk.   

W załączeniu kopia pisma.  
 
Komisja przedmiotowy wniosek poparła  – jednogłośnie 4 głosami za. 
 
Wniosek 29-01/14-01/2013 - stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 
 
 

                                                     PUNKT  - 5 
 
Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Sportu i Turystyki za rok 
2012. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Po zapoznaniu się, czy Komisja ma jakieś uwagi do Sprawozdania, nie ma. 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za, - przyjęła pozytywnie sprawozdanie. 
 
Sprawozdanie pracy Komisji za rok 2012 - stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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PUNKT – 6 
 
Zatwierdzenie Planu Pracy Komisji na rok 2013.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Tak jak prosiłem, wpłynęło bardzo duŜo tematów, jest bardzo duŜo punktów.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Jutro są wszyscy radni moŜna to ustalić. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ustalimy tematy. Jutro się spotykamy i przegłosujemy Plan Pracy. 
 

PUNKT – 7 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja dam przykład. Jak zostałem radnym to przez dwa pierwsze lata byliśmy chociaŜ 
uprzedzani o tym, Ŝe jest coś takiego jak konkurs grantowy. Teraz nawet jako 
radny dowiaduje się o tym, Ŝe konkursy grantowe dotyczące sportu, dzwonią do 
mnie róŜne osoby z klubów sportowych w Gdańsku i ja właściwie robię wielkie oczy 
informując, Ŝe nie specjalnie wiem co jest. To jest kwestia współpracy z urzędem. 
  
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ja ubolewam nad tym, Ŝe radni nie mogą być członkami Komisji Dotacyjnych ale to 
stało się nie dawno. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Podejmijmy taki wniosek, Ŝe zwracamy się do pana Prezydenta o podstawę prawną 
wyłączająca radnych z Komisji Grantowej. Chcę taką odpowiedź na piśmie. 
  
Radna Patrycja Mlejnek-Gałęza – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Trzeba złoŜyć wniosek z prośbą o to Ŝeby odpowiednio urząd czy odpowiedni 
wydział informował o wszystkich wydarzeniach związanych z grantami.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Pierwsza rzecz. Ja ponawiam wniosek odpowiedź na piśmie podstawy prawnej 
która wyłącza radnych z wszelkich Komisji Grantowych.  
 
WNIOSEK: 

Dotyczy: Członkostwa w Komisjach Grantowych   

 
                    Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się do Pana 
Prezydenta o podanie podstawy prawnej (ustawa, paragraf, ustęp) dotyczące 
wyłączenia radnych z członkostwa  w Komisjach Grantowych.  
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Komisja przedmiotowy wniosek poparła  – jednogłośnie 5 głosami za. 
 
Wniosek 29-01/15-02/2013 - stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 
 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Druga rzecz, moŜesz powtórzyć Patrycja. 
 
Radna Patrycja Mlejnek-Gałęza – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Wniosek o udzielanie informacji członkom Komisji dotyczących wszystkich 
wydarzeń związanych z przydzielaniem grantów i innych form dofinansowania 
instytucjom. 
 
 
WNIOSEK: 

Dotyczy: informacji o zakresie Gdańskiej Rady Sportu 

 
                    Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się do Pana 
Prezydenta z uprzejmą prośbą o udzielenie informacji o zakresie obowiązków i 
kompetencji Gdańskiej Rady Sportu oraz podanie informacji o podjętych 
uchwałach.  
 
 
Komisja przedmiotowy wniosek poparła  – jednogłośnie 5 głosami za. 
 
Wniosek 29-01/16-03/2013 - stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 
 
 

• Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Przyszło pismo z Gminy Rewal dotyczące terminu ferii letnich. Przyjmujemy 
do wiadomości. Pismo - stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
• Następne pismo z BALTIC FOOTBALL CUP 2013 dotyczące wsparcia 

finansowego- stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Oni byli u mnie na dyŜurze równieŜ, mówiłem co mają zrobić. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Trzeba napisać interpelacje, Ŝeby się dowiedzieć jak granty zostały 
rozdysponowane. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Sprawdzimy czy ten BALTIC FOOTBALL dostał pieniądze czy nie dostał.  
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• Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Następne pismo dotyczące dofinansowania sekcji ŁyŜwiarstwa 
Synchronicznego. Trzeba sprawdzić czy dostali dofinansowanie- pismo 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
• Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 

Przedstawił Zaproszenie od Przewodniczącego Rady Miejskiej i Burmistrza 
Miasta Chojnice na XII Międzynarodowy Halowy Turniej Piłki NoŜnej DruŜyn 
Samorządowych – do wiadomości Komisji. - stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 

 
• Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 

Przedstawił Zaproszenie Ludowy Uczniowski Klub Sportowy „JUNIOR” 
RóŜanki zaprasza na XI Ogólnopolski Halowy Turniej Piłki NoŜnej Radnych 
Samorządów Miast, Gmin, i Powiatów.  – do wiadomości Komisji. - stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 

 
• Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 

         To wszystko z korespondencji. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Rozumiem, Ŝe jutro po sesji się spotykamy Ŝeby Plan Pracy przegłosować. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Tak, dzisiaj jeszcze tematy przypisze się do terminów. Ogłaszam przerwę w 
posiedzeniu, poniewaŜ jutro po sesji Rady Miasta zatwierdzimy Plan Pracy na rok 
2013 i wtedy będzie zakończenie Komisji.  
 
Na tym posiedzenie 30 stycznia zakończono – godz. 19.05 
 
 
DALSZY CIĄG OBRAD w sprawie przyjęcia Plany Pracy Komisji Sportu i 
Turystyki na 2013 rok, który odbył się 31 stycznia 2013, rozpoczęte o 
godz.12.00 w Sali Obrad Rady Miasta –Nowy Ratusz przy ul. Wały Jagiellońskie 
1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 14. 
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 
siedmiu (7), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 
Głosowanie: 
Komisja – Plan Pracy na rok 2013 przyjęto i przegłosowano jednogłośnie – 7 
głosami za. 
 
Plan Pracy Komisji na rok 2013 - stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Na tym posiedzenie 31 stycznia zakończono – godz. 12.20 
 

                                              Przewodniczący 

                                                  Komisji Sportu i Turystyki RMG 

                                

                                                            Mirosław Zdanowicz 

 
Protokół sporządziła: 
 
 
Anna Jabłońska 
 
 
 


